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طرح ناظر 2 و3
با جدیت عملیاتى مى شود

اوايل امســال «طرح ناظر» به عنــوان يکی از 
طرح های مهــم ناجا در دســتور کار قرار گرفت 
و براســاس آن به مالکان خودرويی کــه در آن 
بی حجابی انجام گرفته بود، پيامکی ارسال می شد 
و از آنها خواسته ميشد تا به پليس مراجعه کنند. 
پس از آن هم صحبت از راه اندازی طرح ناظر ٢ و ٣ 
شد. طرح هايی که سردار ايوب سليمانی، جانشين 
فرمانده ناجا، چند روز گذشــته از ابلاغ سراسری 
آنها گفت و اعلام کــرد «ناظران مــا در تمامی 
اماکن حضور دارند و مخاطب مــا در اين طرح، 
مسئولان اماکن هستند، بنابراين در اين راستا ما 
بايد مطالبه گری کنيم.» براساس اين طرح، تمام 
متصديان واحدهای صنفــی موظف و مکلف به 
رعايت قوانين و مقررات هستند و نبايد اتفاقات 
خارج از شئون اســلامی در واحد صنفی آنها رخ 
دهد؛ چراکه مدير واحد صنفی مسئول کارهايی 
اســت که در واحدش انجام می شود. پيش از اين 
هم اعلام شده بود که فروشندگان فروشگاه های 
بزرگ در سطح شهرتهران توسط پليس دعوت و 

برای عملياتی  شدن اين طرح توجيه شده اند.

 

ایران
چند سالن سینما 

دارد؟
ســازمان  گــزارش  طبق 
سينمايی و امور سمعی و بصری، 
تا پايان  ســال ۹۷، در مجموع 
تعداد ۲۳۱ سينما، ۸۳ مجتمع، 
۹ ســالن و ۱۸ فرهنگسرا در 
ايران فعاليــت می کردند. در 
بخشــی از اين گزارش آمده 
است که از مجموع ۱۲۲۱، فقط 
۱۹۳ شهر سالن سينما دارد. در 
اينفوگرافيک پيش رو که توسط 
خبرگزاری ايســنا تهيه شده، 
به جزييات بيشــتری از تعداد 
سالن های نمايش فيلم در ايران 

پرداخته شده است.

گزارش تصویرى

اسامى عجیب  در منوى رستوران ها و کافى شاپ ها
و به تبع قیمت بالاى آنها توجه بسیارى را جلب کرده

کاپوچینو اسمش شده عشق لرزه!
 سامان گلریز در گفت وگو با «شهروند»:  این مسأله به اتحادیه ها ربطى ندارد و آنها 

نمى توانند در این مسائل هم ورود کنند. اتحادیه تنها وظیفه اش این است که جواز دهد
حالا کمتر کافه و رستورانی را می بينيد که در منويش اسامی خاصی از خوراکی ها وجود 
نداشته باشد. اسامی عجيبی که قرار است مشتريان را برای سفارش اغوا کنند. بسياری از 
اين اسامی بدون توجه به اصول آشپزی يا اسم اصلی غذاست. روزنامه خراسان از تعدادی 
از اين اسامی مانند دمنوش «نمدنم چمه»، «باغ وحش شيشه ای»، «دايره گچی قفقازی»، 
«عشق لرزه» و «بوفالوی آمريکايی» نام برده است. همچنين بعضی از اين اسامی هم نام 
خوراکی های مشهور است که تغيير داده شده. مانند «نوای سحرآميز» که همان اسپرسو 
است يا «عشق لرزه» که به کاپوچينو می گويند. «تلفن بی موقع» دمنوش بهار نارنج است 
و «من امشب خواستگار دارم» چای ليمو همراه با عسل. تغيير اسامی يا ساختن نام جديد 
همچنان که عجيب است، عامل افزايش قيمت هم شده است و بعضا غذايی ساده با عنوانی 
خارق العاده، قيمت بالايی به خود اختصاص داده. اتحاديه ها هم در اين خصوص کاری از 
دستشان ساخته نيست و چنانکه سعيد شريف زاده، رئيس اتحاديه صنف توليدکنندگان 
و فروشندگان آبميوه، بستنی، فالوده و کافی شاپ های مشهد می گويد، در اين باره قانون 
خاصی نداريم. «البته به اين معنی نيست که هيچ نظارتی هم نباشد، بايد اسامی متعارف 
باشد. اگر شکايتی از قيمت اين محصولات هم وصول شود، حتما کارشناسی می شود. اما 
نرخنامه صنف ما قطعی و سختگيرانه نيست. در قانون آمده «بر اساس قيمت تمام شده و 
نظر متصدی» متاسفانه حتی اسم اتحاديه هم نيامده! اما ما توانستيم نظارت کنيم و اعلام 
کرديم هرچه را که می خواهيد قيمت گذاری کنيد، ابتدا در اتحاديه ثبت کنيد و ما هم بر 
همين اساس جدولی با قيمت های متعارف تهيه کرده ايم و بسيار هم مهم است که نرخ در 

ديد مشتری باشد.»
اين بخشی از ماجراست اما بخش ديگر ماجرا که سامان گلريز، آشپز و مجری برنامه های 
تلويزيونی است، به «شهروند» می گويد، بسياری از اين اسامی خصوصا برای افرادی که 
کمی آشنايی با آشپزی داشته باشــند، توهين آميز است و اين حس منتقل می شود که 
با اســم های عجيب و غريب کلاهبرداری می کنند. «در اين ميان اما نبايد اين موضوع را 
فراموش کرد که کسی که طراح و مخترع است و درس آشپزی خوانده، ممکن است غذايی 
را از هند با سيستان وبلوچستان قاطی کند و بعد غذايی جديد با مواد جديد توليد شود، 
در اين صورت آن فرد می تواند اسم جديد هم بگذارد اما مسأله اينجاست که معمولا اين 
رستوران ها چيز جديد توليد نمی کنند و اتفاقا غذاهای اصيل و اصلی را هم نابود می کنند.»

او می گويد وقتی به رســتورانی می رويم، مثلا می بينيم پيتزای ناپولی کن در ليست 
غذاست اما واقعيت اين است که اين پيتزا ماهی شــور خاص، گوجه و پنير دارد که اصلا 
پيتزاهای داخلی با اين نام چنين چيزی ندارند. اين درحالی است که افراد سفرکرده و اهل 
غذا می دانند اينها اشتباه است و اين به ضرر خود رستوران تمام خواهد شد. «نکته ديگری 
که بايد بدانيد اين است که اين مســأله به اتحاديه ها ربطی ندارد و آنها نمی توانند در اين 
مسائل هم ورود کنند. اتحاديه وظيفه اش اين است که به شما جواز دهد و اتفاقا ما در اين 
اصناف مختلفی در حوزه غذا داريم؛ مانند صنف چلويی ها، رستوران ها، اغذيه فروشی ها و... 
که اين مراکز کارشناس چک منو ندارند و تنها درصورت گرانفروشی ممکن است وارد عمل 
شوند.» به گفته گلريز، در اين خصوص مردم بايد حواسشان را جمع کنند. اسم های عجيب 
و غريب هميشه خوراکی های سالم و خوبی نيستند و درعين حال ممکن است گران تر از 
واقعيت هم باشند و در اين اتفاق آگاهی مردم و وجدان رستوران داران است که بايد درست 

عمل کند.

ذره بین

چند روز پيش انتشــار خبــری عده زيــادی از مردم 
شهرستان گنبد کاووس و خيلی های ديگر را در شوک فرو 
برد، خبری که می گفت عده ای در اداره غله گنبدکاووس 
گندم را با فضولات حيوانی ترکيب کرده اند. کمی بعد هم 
اعلام شــد که در ارتباط با اين ماجرا رئيس و چندين نفر 
از کارکنان اين اداره دستگير شــده اند. سيروس آبادی، 
رئيس اداره غله، ديروز در گفت وگو با تسنيم خبر داد که 
بعد از يک شب بازداشت با وثيقه ٢٠ ميليون تومانی آزاد 
شده است. او گفت: «دوشنبه هفته گذشته به همراه ۸ نفر 
از کارکنان شرکت غله فراخوانده شديم و بنده يک شب 
بازداشت شــدم؛ فردای آن روز نزد قاضی کشيک رفتم و 
با وثيقه ملکی ۲۰ ميليون تومانی کپی برابر اصل شده آزاد 

شدم.»
 او در مورد سرنوشــت گندم های آلوده هم گفت: «اين 
گندم های آلوده به  ميــزان ۷۰۰ تن در يکی از کندو های 
سيلوی گندم ريخته شده است. گندم های تمام کندو ها 
در حال تخليه است و کنترل می شود و با گرفتن افت در 

کندوی ديگر ذخيره می شود.»
او در مورد اتهــام خودش هم گفت: «فعلا اتهامی ندارم 
و به من گفته شده است سهل انگاری انجام داده ام اما اين 
کارگران متخلف و دلال مربوطه اکنون در بازداشت به  سر 

می برند.»
ماجرا به همين جا ختم نشد. با وجود اين که سيروس 
آبادی، رئيس اداره غله گنبد کاووس، گفته اتهامی غير از 
سهل انگاری ندارد اما همين که از او برای آزادی اش وثيقه 
دريافت شده، نشــان می دهد که به  هر حال اتهاماتی در 
ميان است با وجود اين کمی بعد از آزادی او تصاويری در 
فضای مجازی منتشر شد که نشان می داد از او در مراسمی 
با حضور رئيس سازمان جهاد کشاورزی استان گلستان، 
رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و فرماندار 
گنبدکاووس تجليل شده است. اين تصوير حاشيه های 
زيادی به همراه داشت و خيلی ها در شبکه های اجتماعی 
نتوانستند تعجبشان را با روش های مختلف نشان ندهند. 
قرجه طيار، نماينده مردم گنبــد کاووس در مجلس، در 

مورد دليل تقدير و تشکر از رئيس اداره غله گنبد کاووس 
در حالی  که هنوز هم پرونده مفتوح است، به «شهروند» 
می گويد: «طبق اطلاعاتی که من به دســت آورده ام اين 
مراسم درواقع برای تقدير از کشــاورزان شهرستان بوده 
است که يکی از شــرکت های خصوصی آرد بانی آن شده 
و مقامات دولتی هم در آن حاضــر بوده اند. علت حضور 
مقامات دولتی در چنين مراسمی هم اين است که به دليل 
پايين بودن قيمت محصولات کشاورزی اغلب کشاورزان 
ترجيح می دهند گندمشــان را به دولت تحويل ندهند 
و دولت هم برای اين که آنها را تشــويق کند از روش های 
مختلف استفاده می کند؛ يکی از روش ها هم همين تقدير 
و تشــکر ها و دلجويی های گاه به گاه است اما هنوز معلوم 
نيست که چه کسی رئيس اداره غله را در فهرست کسانی 
که بايد از آنها تقدير شود، گذاشته و ما هم مشغول بررسی 

ماجرا هستيم.»
او ادامه می دهد: «بايد به اين موضوع هم توجه داشــته 
باشيم که ايشان هنوز مجرم شناخته نشده اند و موضوع 
فعلا در مرحله طرح اتهام است اما به  هر حال وقتی تعدادی 
از زيرمجموعه يک مدير دست به چنين اقدامی می زنند 
که نه تنها تخلف است بلکه به سبب مربوط بودن با سلامت 
و خوراک مردم، افکار عمومی را جريحه دار کرده، درست 
نيست که بلافاصله از اين مدير تقدير و تشکر صورت بگيرد. 
من اين کار را يک کار ناپخته و بســيار نادرست می دانم و 
به دوستان هم در شهرستان تذکر دادم که هم موضوع را 

پيگيری کنند و هم جلوی تکرار آن را بگيرند.»
طيار به شــناختش از مدير اداره غله گنبدکاووس هم 
اشاره می کند و می گويد: «تا جايی که ايشان را می شناسم 
او را فردی ظاهر الصلاح و سالم ديده ام اما به  هر حال يک 
تخلف بسيار بدی صورت گرفته و تا وقتی روشن نشود که 
چه چيزی پشت اين ماجرا است، نبايد کاری کرد که مردم 
بيشتر حساس شوند. گاهی پيش می آيد که در شهرستان 
برخی به واسطه دوستی که با يک فرد دارند، سعی می کنند 
که برای ترميم آبروی او کاری کنند اما بايد در برخورد با 

متخلفان و حتی متهمان به تخلف محتاط بود.» 

حاشیه هاى تقدیر از مدیرى
که در زیرمجموعه اش فضولات حیوانى و گندم مخلوط مى شد

تجلیلى که
افکار عمومى را جریحه دار کرد!

  جلسه علنى مجلس شوراى اسلامى سوم شهریورماه با حضور بیژن زنگنه، وزیر نفت و به ریاست 
على لاریجانى برگزار شــد. دو نماینده بازداشــتى که با قرار وثیقه آزاد شــدند، در این جلسه حضور 

داشتند. (ایسنا)

  40 نفر از دانشــجویان دانشــگاه خواجه نصیر طوســى به شــکل جهادى به منطقه جلگه ماژان از 
شهرستان خوسف اعزام شدند و مشغول خدمت رسانى هســتند. کانال کشى جوى آب مزارع به طول 
50 متر، احداث استخر ذخیره آب کشاورزى، احداث یک واحد مسکونى براى خانواده اى نیازمند و کمک 

به مرمت دو رشته قنات از خدمات این گروه جهادى به مردم روستاهاى جلگه ماژان است. (مهر)

  حجت الاسلام سلیمانى امام جمعه لنگرود در روز پزشک با حضور در مطب پزشکان برجسته 
این شــهر، ضمن تقدیر از آنها، جهت ویزیت رایگان بیماران کم درآمد، هماهنگى هاى لازم را به 

عمل آورد. (مشرق)

  بنز اس600، زیر پاى سفیر آلمان در تهران. (مشرق)
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علیرضا آوایى، وزیر دادگسترى، گفت: «یکى از زیرمجموعه هاى وزارت دادگسترى سازمان تعزیرات 
است و عمده وقت ســازمان تعزیرات به رســیدگى به پرونده هاى مهم سپرى شــد. در همین رابطه 
پرونده هاى احتکار و گرانفروشى و پرونده هایى از این جنس 47 درصد رشد داشته است. در مسیر مبارزه 
با فساد نباید کسى که تخلف مى کند، احساس امنیت کند. تا زمانى که در جامعه این بحث مطرح مى شود 
که فلانى آدم زرنگى بود و بار خود را بست، معلوم است که جامعه هنوز آمادگى لازم را ندارد و خیانت به 

مردم یک زرنگى محسوب مى شود.»

وزیر دادگسترى:  

رشد 47 درصدى 
پرونده هاى گرانفروشى 

و احتکار

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

 تحقیقات نشان مى دهد که 
خستگى راننده یکى از عوامل 

مؤثر در بیش از 20 درصد 
تصادفات جاده اى و بیش از 

یک چهارم تصادفات کشنده و 
جدى است.

ادامه از صفحه اول|  امسال در سی  ودومين دوره 
جشنواره بين المللی فيلم های کودک و نوجوان اتفاق 
ويژه ای رخ داد؛ حضور فيلمی به نام «بازيوو» که شايد 
نقطه اميدی باشد برای به روز کردن سينمای کودک 
و نوجوان. «بازيوو» را اميرحســين قهرايی ســاخته؛ 
همان که کارگردان ســازنده آيتم های دوربين مخفی 
و شــوخی با ســتارگان بود. البته قهرايی پيش از آن 
هم ســابقه فعاليت در حوزه کودک را داشته؛ او يکی 
از کارگردان های ســريال علی کوچولو بوده و ســری 
چهارم مجموعه چاق و لاغر را هــم کارگردانی کرده 
بود. «بازيوو» يکی از متفاوت ترين تجربه های سينمای 
کودک و نوجوان است. در خلاصه داستان فيلم آمده: 
ســرزمين بازی ها واقعی تر از چيزی هست که تصور 
ميکنين؛ شــما در مقابل دروازه های سرزمين بازيوو 

هستيد، لطفا وارد شويد! 
«بازيوو» شــما را بــه دنيای واقعی کودکان نســل 
حاضر می برد. بــا ديدنش می فهميد در مغز بچه هايی 
که تمام طول روز را گوشــه ای نشســته اند و سرگرم 
بازی با موبايل يا پلی استيشــن هستند، چه می گذرد. 

نسل ما شــايد ارتباط چندانی با اين فيلم برقرار نکند. 
در طول برگزاری جشنواره کودک هم شنيده می شد 
فيلمسازان و داورانی از نسل قبل نسبت به فيلم انتقاد 
داشتند و «بازيوو» باب ميل شــان نبود. اما اين دقيقا 
نقطه مثبت اين فيلم است. «بازيوو» می تواند آغازگر 
ســينمايی پويا برای کــودک و نوجوان باشــد؛ از آن 
فيلم هايی که مخاطبانش پيگيرش می شوند، منتظر 
ساخت قســمت بعدی اش می شــوند و چه بسا نوعی 
هری پاتر وطنی از آن بيــرون بيايد. «بازيوو» می تواند 
برخلاف تمام اين ســال ها، يک فيلم کودک و نوجوان 
پرفروش باشــد که به چرخه اقتصادی سينما کمک 
کند. فيلمسازان و داورانی از نســل گذشته هم که با 
اين فيلم ارتباط برقرار نکرده اند، بهتر است دوباره آن 
را ببينند و به آن فکر کنند؛ بايد بپذيرند که سينمای 
کودک  و نوجوان نياز به خانه تکانی دارد. فيلمســازان 
اين حوزه بايد به روز شوند، دنيای کودکان را بشناسند 
و به تفاوت های شان با نسل های قبل احترام بگذارند و 
يادشان باشد آنها قرار اســت گاهی هم  برای کودکان 

فيلم بسازند.

کاش سینماى کودك هرى پاتر داشت
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